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Skolebestyrelsesmøde Skoledistrikt Syd 
Mandag d. 30.05.16 

Kl. 19 - 21 
Mødested: Sæbygård Skoleafdeling 

 
 

 

REFERAT 
 

 
1. Deltagere 

 
- Louise Jæger Jeppesen  
- Lone Haugaard 
- Preben Hahn Sørensen  
- Henrik Hanghøj  
- Dan Christiansen 
- Maibritt Ombo 
- Charlotte Kramme 
- Thomas Kaptain  
- Mette Hejslet 
- Ulla Winther 
- Rene Dehn  
- Michael Koch Sørensen (afbud) 
- Henrik Bruun Nielsen  
- Chris Kramme (referent) 
- Anette Nedermark 

 

 
Kommende mødedatoer 

 
21/6, 29/8, 29/9, 26/10, 22/11, 12/12 

 

 
1. Trafikpolitik ved Jane Olesen og Rik-

ke Bruus 
 
 

(50 min) 
 

 
Gennemgang af den anbefalede skolevej for sko-
leafdelingerne: Hørby, Dybvad, Sæby og Sæby-
gård ud fra udarbejdet kortmateriale. 
Gennemgang af forældrehenvendelser vedrøren-
de skolevejene. 
Gennemgang af ønsker til konkrete projekter, bl.a. 
nye cykelstier og gangstier, belysning på stier, 
helleanlæg mm. 
Præsentation af den foreløbige udgave af trafik-
politikken for Skoledistrikt Syd, som skal forelæg-
ges Teknisk Udvalg i uge 27. 
Der skal senere udarbejdes plan for de resteren-
de skoleafdelinger. 
 

 
2. Præsentation af børne- og ungepoli-

tikken. 
 
Herunder en drøftelse af bestyrel-

 
Bestyrelsen vil have et ekstraordinært temamøde 
i september/oktober for at drøfte Børne- Ungepoli-
tikken og Skolepolitiken. Drøftelserne skal være 
opstart på en proces i bestyrelsen, der skal mun-
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sens videre arbejde med politikken. 
 
Bilag vedhæftet 
 
(15 min) 

de ud i et værdigrundlag for Skoledistrikt Syd. 
Kommunale proceskonsulenter ønskes inddraget. 

 
3. Høring vedr. børnekulturpolitik i Fre-

derikshavn Kommune 
 

Bilag vedhæftet 
 
(15 min) 
 

 
Det er godt, at Frederikshavn Kommune får en 
Børnekulturpolitik, der har udgangspunkt i, at der 
skal være lige adgang til kultur for alle kommu-
nens børn. 
Der er dog en praktisk udfordring i forhold til 
transport fra yderområder til kulturelle arrange-
menter i f.eks. Frederikshavn.  
Der udarbejdes forslag til høringssvar inden næ-
ste bestyrelsesmøde. På næste møde skal hø-
ringssvaret færdiggøres. 
 

 
4. Stop op på indskolingsstrukturen – 

referat fra MED vedlagt v. Louise  
 
(20 min) 

 
Bestyrelsesformændene fra de fire skoledistrikter 
har holdt et fællesmøde om indskolingsstrukturen. 
De holder et fællesmøde igen i august. Herimel-
lem har formændene aftalt at drøfte indskolings-
strukturen med deres bestyrelser og de lokale 
afdelingsledere. 
Efterfølgende kan det komme på tale at lave en 
henvendelse til politikerne omkring konkrete ud-
fordringer med strukturen og forslag til ændringer. 
F.eks. i forhold til antallet af rul, som med fordel 
kan ændres fra fire årlige rul til to eller tre årlige 
rul. 
Skolecenteret har tiltænkt en evaluering af struk-
turen efter to skoleår, men bestyrelsen mener der 
bør evalueres her efter det første år. 
Bestyrelsesrepræsentanterne (evt. lokalrådene) 
fra de skoleafdelinger, der har indskoling, skal 
inden den 17. august melde tilbage til formanden 
med deres opfattelse af strukturen. 
 

 
5. Status på økonomi – bilag vedhæftet 

 
(5 min) 
 

 
  Punktet udsættes. 

 
6. Orientering 

a. Tilbagemelding fra dialogmø-
de 

b. Erhvervsplaymaker Tommy 
Christensen deltager i næste 
bestyrelsesmøde, hvor ud-
dannelsesstrategien drøftes 

a. Der er udsigt til, at der skal ske besparel-
ser igen på budget 2017. B&U-udvalget 
skal drøfte økonomien den 2. juni. 
 
Der blev fra forældreside bragt på bane, at 
det er problematisk, at de fire skoledistrik-
ter og daginstitutionsdistrikter om et år skal 
lægges sammen til fire samlede børnedi-
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c. Høringssvar fra NT 
d. Tilbagemelding fra møde med 

Forældre og samfund v. Lone 
e. Fremlægning af trivselsun-

dersøgelse i skoledistrikt Syd  
 

           
 (10 min) 

 

strikter. Det vil medføre, at otte distriktsle-
dere bliver til fire distriktsledere. Politikerne 
kunne godt se, at det måske ikke er helt 
hensigtsmæssigt, og de vil derfor tage det 
op til drøftelse.   

b. Aftalen med Tommy udsættes til bestyrel-
sesmødet i august. 

c. Høringssvar fra NT, der foretages ingen 
ændringer i år, men bestyrelsen opfordres 
til at indsende indvendinger igen til sep-
tember.  

d. Det er en god idé at synliggøre bestyrel-
sens arbejde. Man kan f.eks. sende refe-
rater direkte til politikere eller sende hø-
ringssvar til pressen. 

e. Punktet udsættes til næste møde, og in-
den da vil der blive udsendt en sammen-
fattende rapport. 

 
7. Evt. 

 
(5 min) 
 

 
På næste møde skal der være en drøftelse 
af håndteringen af Skolebestyrelsens års-
beretning. 
Der ønskes også en drøftelse faste punk-
ter på dagsordenen. 

 


